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Elnöki bemutatkozás 

 

A nevem Kiss Zsombor. Debrecenben születtem 1994. június 8.-án. Középiskolába a debreceni 

Tóth Árpád Gimnáziumban tanultam, közgazdaság tagozaton. A közéleti témakör, már 

középiskolában érdekelt. 10. osztálytól kezdve én voltam az osztálytitkár. Ezen kívül a 

gimnázium Diák Tanács tagja is voltam, ami a gimnáziumi rendezvények lebonyolításában 

segédkezett.  

2013-ban felvételt nyertem, az ELTE Állam és Jogtudomány karának politológia szakára. A 

Körösi Csoma Sándor kollégiumba 2014 őszén költöztem be.  Mivel, érdekelt a kollégiumi 

közélet szerettem volna bekapcsolódni, hogy megismerjem a helyet, ahol lakom.  

Egy barátom tanácsára el is indultam a 2014 októberében tartott diákbizottsági és küldöttgyűlési 

választásokon. Politológus hallgató révén jelentkeztem is ÁJK választókerület póttagjaként és 

be is kerültem a diákbizottságba. A tavaszi szemeszter kezdetekor, már a választókerületi 

főmegbízott helyettes voltam. Emellett részt vettem, a felső éves felvételi eljárásban. Az 

érvényesítés alatt, nagyon sok tapasztalatot szereztem. Kiváló alkalom volt arra, hogy 

megismerjem, a kollégium működési rendszerét, továbbá közelebb kerültem, ahhoz a 

fogalomhoz, hogy mit is jelent, a hallgatói érdekképviselet.  

2015 őszi választáskor már az ÁJK választókerület élére kerültem. A megalakuló ülésen pedig 

a tudományos referensnek lettem megválasztva. A 2015-ös ciklusban, a fő tevékenységi köröm, 

KOLHÖK Után Pótlás Képzésében dolgoztam. Segítettem az UPK bizottságának, az éves 

képzéssorozat kidolgozásában és annak lebonyolításában. 2016-os évben szintén ÁJK 

választókerület fő megbízottjaként kerültem be a diákbizottsága, ahol folytattam korábbi 

munkáimat.  

3 éve vagyok a diákbizottság tagja. A hátam mögött van 3 felsős felvételi és 2 elsős felvételi 

ciklus. Ez idő alatt nagyon sok tapasztalatot szereztem, nagyon sok embert ismertem meg, ami 



segített engem abban, hogy jó és pontosan rálátásom legyen a kollégiumi ügyekkel 

kapcsolatban. Továbbá a KOLHÖK belső működésére és annak mechanizmusára. Mivel sokat 

foglalkoztam az UPK-val, jó kapcsolatot alakítottam ki, azokkal az emberekkel, akik szintén a 

KCSSK érdekképviseletét szeretnék erősíteni. A nyár folyamán fogalmazódott meg bennem, 

hogy el fogok indulni a KCSSK őszi diákbizottsági választásokon az elnöki pozícióért. A 

következő évi munkához Vitovszki Marcellt kerestem meg, és kértem fel alelnökként.  

Alelnöki bemutatkozás 

 

A nevem Vitovszki Marcell és ez a 8. évem kollégistaként ebből ez a 3. itt a KCSSK-ban. 

Jelenleg 3-ad éves Programtervező Informatikus hallgató vagyok az ELTE Informatikai Karán. 

 Idén Augusztus 1. óta én töltöm be az ELTE Hallgatói Önkormányzat (EHÖK) kabinetének 

Informatikai Referense. Jelenleg is tagja vagyok a Kollégiumi diákbizottságnak és Informatikai 

Referensi pozíciót töltök be 2016 októbere óta. 2016 januárja óta Hálózati adminisztrátori 

feladatokat is ellátok a kollégiumban. A nevemmel akkor is összefuthattatok, ha az edzőtermek 

kívántátok használatba venni, mert 2016 májusa óta én voltam a felelős a teremben lévő gépek 

állapotárért. 

Most jelenleg a Diák bizottság Alelnöki posztjáért szeretnék indulni, hogy segítsem a 

munkájában Elnök jelölt társamat, Kiss Zsombort.  

Zsomborral már sok közös projektben vettünk részt, sok kollégiummal kapcsolatos feladatba 

kellett már együtt dolgoznunk. 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

Motiváció 

4 éves egyetemista pályafutásom alatt láttam sok féle elnöki tervezetet különböző hallgatói 

önkormányzatoknál. Láttam, hogy hallgatók miként próbálják megfogalmazni, hogy ők miért 

is akarnak valamelyik részönkormányzat élére kerülni. Legtöbben, olyan elemeket 

fogalmaznak meg, hogy szeretnék visszaadni a közösségnek, azt a sok jót, amelynek részesei 

voltak. Tehát, ennek függvényében fogalmazódik meg az a gondolat, hogy „valódi hallgatói 

érdekképviselet”. Ez, egy nagyon szép és jó gondolat. De vajon mit jelent ez pontosan? Egy 

nagy magasztos gondolat, egy nagy közhely, ami nem sok mindent fed le. Egy gondolat, ami 

jól hangzik, de talán senki nem tudja mit jelent. Szeretnénk látni, hogy az egyetemi világban, 

itt nálunk, a kollégiumin életben, teljes mértékben uralkodik a „demokrácia”. Ezzel szemben a 

valóság, hogy az átlagos hallgató nem nagyon van tisztában, azzal hogy milyen eszközei 

vannak, hogy érdekeiket képviseljék. A kollégisták többsége nincs azzal tisztában, hogy mi is 

az a diákbizottság. Ezt a tavaszi felmérések alá is támasztják. A kollégisták nagyon alacsony 

arányban kérnek segítséget a diákbizottságtól. 1-2 százalék, ők persze meg is vannak elégedve 

a segítségnyújtás minőségével. Ebből látszik, hogy a kollégisták nem tudják, hogy hol és 

hogyan kell kopogtatni a segítségért. És ez nem hallgatói részről a hiba, hanem hallgatói 

önkormányzati kommunikáció hagy maga után kívánni valót. Hogy lehetne minőségi hallgatói 

érdekképviseletet biztosítani, ha kollégisták azt sem tudják, hogy vagyunk? 

Legfőbb célomnak azt érzem, hogy egy olyan kollégiumi diákbizottságot kell felépíteni, ami 

kilép az árnyékszervezet működés mögül. Ami látható, fogható és tapintható. Egy 

diákbizottság, ami elszánt és motivált. Egy diákbizottság, ami olyan sziklaszilárd, hogy a 

kollégista társadalom bátran merjen rá támaszkodni.  

 

Célok 



 

Kerületi autonómia 

A korábban megfogalmazott célok, egyik alapfeltétele, hogy teljesen át kell alakítani a 

diákbizottság belső strukturális működését. A jelenlegi centrális, működés helyett, újra teret 

nyernének a választási kerületek. A kerületek autonóm módon működnének. A kerületi 

megbízottak, szabad kezet kapnak, hogy tetszés szerint tartsanak, közgyűléseket, ami 

fórumként szolgálhat bármilyen kollégiummal kapcsolatos kérdés megvitatására. Továbbá a 

kerületi főmegbízottak elérhetőségei ki lesznek rakva nyilvánosan, hogy a kollégisták tudják, 

hogy kikhez lehet fordulni.  

Kommunikáció 

Mindenek előtt a legfontosabb eleme egy hallgatói önkormányzatnak, a hallgatókkal való 

kommunikáció. A kommunikáció hatékonyságának érdekében, két részre fog oszlani. Egyrészt, 

a központi kommunikáció, aminek a vezetője („spamfelelős”) alá fog tartozni, a FB csoport 

kezelése és a DB FB oldala. Itt lesznek megosztva a legfontosabb információk. A másik rész 

pedig a hallgatókkal történő eszmecsere. Külön DB tagok lesznek kinevezve arra, hogy 

válaszoljanak az e-mailekre és a fb-on felmerült kérdésekre. Így a hallgatói kérdések, 

gyorsabban meg lesznek válaszolva. Több szem többet lát alapon. Továbbiakban 

Diákbizottsági fogadóórák is lesznek heti rendszerességgel.  

Felvételi 

Az egész Kollégiumi Hallgatói Önkormányzat létjogosultságát a kollégiumi felvételi autonóm 

kezelésén alapszik. Az a jog, hogy a hallgatók maguk felügyeli és irányítják a felvételi 

rendszert. Ezért kiemelten fontos, hogy a felvételi gördülékenyem menjen le. A felsős felvételi 

alatt, külön fogadóórák lesznek, hogy a kollégisták személyesen meg tudják keresni a 

diákbizottságot problémáikkal.  

Választási rendszer 

Ez a téma valószínűleg nem sok embert érdekel, nem sok embert érint. De 3 éves tapasztalatom 

alatt bátran kimerem mondani, hogy egy nagyon rossz választási rendszer van. Ugyan is elő 

van írva egy bizonyos kari kvóta, ami előírja milyen karról, maximum hány ember van egy 

körzetben. Ez az arány nem egyezik azokkal, akik indulnak, aminek az a következménye, hogy 

sok ember nem kerül be, aki dolgozni akar, cserébe sok olyan ember bekerül, aki csak azért van 



bent, hogy „beteljen a kvóta”. Nyilván ez megnehezíti a diákbizottsági munkát. Ehelyett egy 

olyan választási rendszert dolgoztam ki, ahol csak 2-3 rögzített mandátum van kerületenként, a 

többi tag meg közös listán indul amit, nem kötelező feltölteni. Így az előbb felvázolt probléma 

teljesen ki van küszöbölve.  

 

 

 

Záró gondolatok 

Ciklusom végére, azt szeretném elérni, hogy a közösség, ahol lakok, megváltoztassa a 

véleményét a hallgatói önkormányzatokkal kapcsolatban. Meg akarom törni azt a sztereotip 

gondolatot, hogy minden, „hökös” korrupt gazember, és nem érdeklik hallgatótársaik. Ahhoz 

szeretném kérni támogatásotokat, hogy be tudjam bizonyítani, hogy igenis lehet másképpen 

csinálni, lehet tisztességesen is játszani ezt a „játékot”. És hallgatói önkormányzatban dolgozni 

menő legyen ne pedig ciki. Mert másokért tenni igenis érték. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 




